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RSS.0012.5.44.2022 

Protokół Nr 44/22 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu  

w dniu 19 września 2022 roku 
 

Porządek obrad: 
1. Wnioski komisji do projektu budżetu na 2023 rok. 
2. Sprawozdanie z działalności ŚOK i ŚOSiR z działalności w okresie wakacji. 
3. Organizacja pracy placówek oświatowych w roku szkolnym 2022/2023. 

Informacja dyrektorów na temat przygotowania placówek do sezonu 
grzewczego. 

4. Podsumowanie dożynek gminnych. 
5. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 5 
Pani Joanna Berezecka-Zywer przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLIX/380/18 Rady Miejskiej w Sobótce z dnia 26 września 2018 r.  
w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego  
i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia wraz  
z uzasadnieniem do uchwały.  
 

Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) wyraziła pozytywną opinię dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Pani Joanna Berezecka-Zywer przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 
pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 
pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w przedszkolach  
i szkołach prowadzonych przez Gminę Sobótka wraz z uzasadnieniem.  
 

Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) wyraziła pozytywną opinię dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Pani Wanda Grzywna przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia 
opinii jednostek pomocniczych Gminy Sobótka w związku z projektem uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych. 
 

Komisja w głosowaniu (4 głosy„za”, 1 „wstrzymujący”) wyraziła pozytywną 
opinię dla przedstawionego projektu uchwały. 
 

Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia Strategii Gminy Sobótka na lata 2022-2032 wraz  
z uzasadnieniem. Przypomniała cała procedurę, jaka towarzyszyła powstaniu 
strategii. 
 

Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) wyraziła pozytywną opinię dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
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Pani Beata Wawrzynów przedstawiła wniosek o zmianę w planie finansowym 
na rok 2022 (środki na zmianę średniego wynagrodzenia nauczycieli od 1 
września 2022 r., środki na zadanie związane z zatrudnieniem nauczycieli 
pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów lub terapeutów 
pedagogicznych od 1 września 2022 r. oraz środki z Funduszu Pomocy na 
zadania dodatkowe dla uczniów z Ukrainy). Zaznaczyła, że otrzymamy środki na 
te zadania i zostaną one rozdzielone na poszczególne placówki. 
 

Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) wyraziła pozytywną opinię dla 
przedstawionego wniosku. 
 

Pani Regina Barabasz-Maziak przedstawiła wniosek o zwiększenie środków  
w planie finansowym dla Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Rękowie  
w kwocie 840 tys. zł na wypłatę dotacji celowej w związku ze wzrostem liczby 
uczniów (w tym uczniów niepełnosprawnych). 
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska zapytała skąd miałoby nastąpić 
finansowanie? 
Pani Regina Barabasz-Maziak odpowiedziała, że 40.000 zł zostanie pokryte z 
dowozów uczniów, a 20.000 zł z Przedszkola Nr 1 w Sobótce. Dodała, że reszta 
środków będzie musiała zostać pokryta z budżetu gminy.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że szkoła jest niepubliczna, więc nie rozumie 
dlaczego środki miałyby pochodzić z budżetu gminy. 
Pani Regina Barabasz-Maziak odpowiedziała, że będziemy wnioskowali o część 
z rezerwy subwencji oświatowej w związku z przyrostem dzieci. 
Pani Joanna Berezecka-Zywer poinformowała, że został już złożony wniosek  
w związku ze wzrostem zadań w roku 2022, ale ewentualny spływ środków 
następuje dopiero na koniec listopada.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że w chwili obecnej  
z budżetu jest w stanie wyasygnować kwotę 180.646 zł z wydatków 
inwestycyjnych. 
Radna Lidia Sączawa zapytała, czy wszyscy Ci uczniowie są z terenu naszej 
gminy? 
Pani Regina Barabasz-Maziak odpowiedziała, że uczniów stacjonarnych  
z terenu naszej gminy jest 81 (22 z terenu innych gmin), a w nauczaniu 
domowym z terenu gminy Sobótka jest 2 uczniów (181 uczniów z innych gmin). 
 

Zarządzono głosowanie nad złożonym wnioskiem 
Głosów „za” 2, „przeciw” 2, „wstrzymało się”1 
 

Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że odbył długą rozmowę z Panią 
Dyrektor i przedstawi Radnym jak to będzie wyglądało. Dodał, że jego również 
to zaskoczyło.  
Radny Andrzej Kociński zapytał, czy gmina posiada informacje na temat tego ile 
inne gminy zapłaciły za kształcenie dzieci z ich terenu u nas? 
Pani Joanna Berezecka-Zywer wyjaśniła, że wysokość subwencji jest określana 
na podstawie informacji zawartych w SIO. 
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Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że zorganizują spotkanie na które 
zaproszą również Panią Dyrektor z Rękowa. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska zapytała jakie będą skutki, 
jeżeli Rada nie wyrazi zgody na zmianę planu finansowego? 
Pani Joanna Berezecka-Zywer odpowiedziała, że ustawa o finansowaniu zadań 
oświatowych mówi o obowiązku. 
Pani Joanna Rudel-Tarnawa Dyrektor NSP w Rękowie powiedziała, że gmina 
przekazuje im dotację, ale wszystko wynika z subwencji oświatowej i nie ma 
żadnego wniosku, aby gmina pokryła z własnych środków koszty działalności ich 
placówki. Dodała, że to prawo oświatowe reguluje to, gdzie rodzice mogą 
posłać swoje dzieci do szkoły. Zaznaczyła, że oni nie są szkołą obwodową. 
Poinformowała, że dotacja dla nich wynika z ustawy o finansowaniu zadań 
oświatowych. Podkreśliła, że są szkołą z oddziałami integracyjnymi więc 
logiczne jest to, że przyjmują dzieci z orzeczeniami. Zaznaczyła, że to nie szkoła 
zwraca się do ministerstwa o środki tylko gmina, a ma wrażenie, że próbuje się 
zrzucić na szkołę winę za to, że ministerstwo nie wypłaciło środków.  
Powiedziała, że nie wie jakie są środki odwoławcze gminy  w taki przypadku, 
ponieważ w tym nie uczestniczy. 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz poprosił, aby nie sugerować, że jest jakieś 
nieporozumienie na linii gmina ministerstwo. Dodał, że podjęli pewne ustalenia 
z Panią Dyrektor i tego należy się trzymać, bo dobrze rokuje to na przyszłość.  
 

Pani Regina Barabasz-Maziak przedstawiła wniosek o zwiększenie środków  
w planie finansowym przedszkoli (zabezpieczenie środków na rozliczenia 
między gminami). Zaznaczyła, że są to jedynie przesunięcia. 
 

Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) wyraziła pozytywną opinię dla 
przedstawionego wniosku. 
 

Pani Joanna Berezecka-Zywer przedstawiła wniosek o wprowadzenie zmian  
w planie finansowym turystyki i promocji wraz z uzasadnieniem do wniosku. 
Zaznaczyła, że są to jedynie przesunięcia. 
Radny Andrzej Kociński zapytał, które zadania z turystyki nie zostaną 
zrealizowane? 
Pani Joanna Berezecka-Zywer odpowiedziała, że dotyczy to paragrafu 
związanego z usługami. Dodała, że być może będzie to dotyczyło oznakowania, 
ale teraz trudno to powiedzieć. 
 

Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) wyraziła pozytywną opinię dla 
przedstawionego wniosku. 
 

Ad. 1 
Brak wniosków do projektu budżetu. 
 

Ad. 2. 
Pan Wojciech Kacperski Dyrektor ŚOSiR poinformował, że po ostatnich 
opadach stadion został kompletnie zalany i zamulony. Pokazał zdjęcia 
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obrazujące stan obiektu. Poinformował, że na chwilę obecną udało im się 
odmulić chodniki, ale na korcie i bieżni jest tyle mułu, że nie wiedzą jak się za to 
zabrać. Poprosił, aby wydział inwestycji w gminie sprawdził, czy prace 
wykonywane na ul. Chrobrego są wykonywane dobrze, ponieważ nigdy 
wcześniej nie mieli takiej sytuacji. Zaznaczył, że szkoda została już zgłoszona do 
ubezpieczyciela. Dodał, że dopóki nie wykonają jakiś zabezpieczeń to nie ma 
sensu inwestowanie w stadion, ponieważ wszystko ulegnie zniszczeniu. 
Poinformował, że zajęcia dla dzieci podczas wakacji odbywały się na stadionie. 
Przedstawił informację na temat zorganizowanych zajęć i osób je 
prowadzących.  
Radny Andrzej Kociński zasugerował wykonanie stałego obwałowania 
stadionu.  
Pan Tomasz Wypler Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świątnikach 
powiedział, że ostatnia powódź podtopiła również Świątniki, a rzeka nie wyszła 
z koryta tylko było to wylanie niedrożnych rowów, które są systematycznie 
niszczone. 
Pan Michał Hajdukiewicz Dyrektor ŚOK poinformował, że wakacje dla dzieci 
udało się zrealizować zgodnie z planem. Przedstawił tematykę zorganizowanych 
zajęć. Zaznaczył, że frekwencja na zajęciach była bardzo wysoka.  
 

Ad. 3 
Dyrektorzy poszczególnych placówek oświatowych przekazali informacje na 
temat przygotowania do sezonu grzewczego oraz ewentualnych braków 
finansowych i kadrowych.  
 

Ad. 4 
Pan Michał Hajdukiewicz Dyrektor ŚOK zaprosił dyrektorów do RCKS na 
godzinę 17 na spotkanie informacyjne dotyczące projekcji dedykowanych 
szkołom w ramach programu kina Nowe Horyzonty. Odnosząc się do kwestii 
dożynek powiedział, że są już po wstępnych spotkaniach organizacyjnych na 
których wymieniali się wnioskami. Dodał, że frekwencja na dożynkach była 
bardzo duża i impreza była bezpieczna. Powiedział, że bardzo dobrze sprawdziła 
się strefa gastronomiczna. Złożył podziękowania dla podmiotów, które wsparły 
strefę dziecięcą. 
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska powiedziała, że bardzo pozytywny jest 
odzew, jeżeli chodzi o sobotni termin. Dodała, że bardzo dobre opinie były 
również o frekwencji, rozmachu imprezy i dekoracji, ale usłyszała również 
sugestię, aby nie było tak wyraźnego oddzielenia strefy dla VIP od stref 
sołeckich i aby ich stoły też były tak ładnie przystrojone.  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że jedną z uwag jest to, aby 
kotyliony dożynkowe robiły wcześniej dzieci w szkołach. Dodał, że odbyło się 
już spotkanie na którym prowadzono rozmowy, co jeszcze można byłoby zrobić 
lepiej. Powiedział, że zbliża się Dzień KEN i chciałby się spotkać z nauczycielami, 
aby im wytłumaczyć dlaczego prowadzona jest taka polityka władz gminy. 
Poinformował, że chciałby się również spotkać z trzonem Rady Rodziców oraz 
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Radami Pedagogicznymi. 
Pani Izabela Kardela Dyrektor SP Nr 2 poinformowała, że od kwietnia mają 
wyłączoną dużą halę. Dodała, że dach przecieka coraz bardziej, a na sali jest 
parkiet.  
Pani Ewa Łakomiec Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Sobótce 
powiedziała, że zainteresowanie wynajmem hali jest ogromne.  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz odpowiedział, że w styczniu hala w Rogowie 
odciąży nieco Sobótkę.  
 

Ad. 5 
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska poinformowała, że Związek 
Nauczycielstwa Polskiego w Sobótce złożył 2 pisma w sprawie podwyżek 
wynagrodzenia oraz dodatków funkcyjnych. Dodała, że motywują to tym, że 
wysokość tych dodatków pozostaje w dużej dysproporcji w porównaniu  
z gminami ościennymi.  
Pani Joanna Berezecka-Zywer powiedziała, że jest różnica, jeżeli chodzi  
o wysokość dodatków dla Wicedyrektorów, ale zmiana jedynie w tym obszarze 
spowoduje zrównanie tych dodatków z dodatkami dyrektorów. Powiedziała, że 
jeżeli od stycznia miałyby obowiązywać inne dodatki musielibyśmy zejść  
z dodatku do podstawy wynagrodzenia zasadniczego i podwyższyć dodatki 
funkcyjne.  
Pani Ewa Łakomiec Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Sobótce 
odnosząc się do wzrostu minimalnego wynagrodzenia zwróciła uwagę jak 
mocno wypłaszczają się wynagrodzenia i niedługo woźna będzie zarabiała tyle 
co sekretarz.  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że trzeba usiąść i wspólnie 
zastanowić się z dyrektorami jak rozwiązać ten problem biorąc pod uwagę 
sytuację gminy.  
Pani Ewa Łakomiec Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Sobótce 
zapytała, czy mogą na ten temat porozmawiać na spotkaniu w środę, ponieważ 
zaraz muszą przygotowywać projekty budżetów na 2023 rok? 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że jest otwarty na spotkanie. 
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska poinformowała, że Polski Związek 
Emerytów, Rencistów i Inwalidów zwrócił się z prośbą o wparcia ich wniosku do 
Burmistrza o pozyskanie dodatkowego pomieszczenia znajdującego się 
naprzeciwko ich biura przy ul. Chopina 14. Dodała, że są nawet gotowi 
wyremontować to pomieszczenie.  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że nigdy tyle organizacji nie było 
zabezpieczonych tak jak teraz. Dodał, że są tam pomieszczenia, które czekają na 
remont, ale część jest zajęta przez Klub Seniora, a część przez Harcerzy. Dodał, 
że Klub Seniora będzie miał tam miejsce do ćwiczeń i musi to zrobić, ponieważ 
jest to projekt unijny. Powiedział, że gdy zostanie wyremontowane 
pomieszczenie dla Harcerzy to na jakieś większe zebrania też będą mogli z 
niego skorzystać.  
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Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że co roku wydajemy kilka 
tysięcy z budżetu gminy na utrzymanie tych pomieszczeń.  
 
 
 

Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 

Agata Rekść            Irena Gajewska  
 
 
  


